
Provincie Flevoland 
Postbus 55 
8200 AB in Lelystad 
T.a.v. Dhr. Fackeldey

SecretariaatFackeldey@flevoland.nl 

12 april 2023 

Betreft motie RN D38 boerenmolens 

Geachte heer Fackeldey, 

Prov,nc,o rievoland 

ONlVAl'\CEN 

18 APR. 2023 

Als agrarisch ondernemer in het buitengebied van Dronten wil ik graag energie

neutraal worden. Ik heb al zonnepanelen liggen die een deel van mijn elektrische 

energie behoefte dekt. Om volledig energieneutraal te worden op het gebied van 

elektrische energie kan ik nog meer zonnepanelen leggen. Maar hier gaat het 

wringen. De opwekking van stroom via zonnepanelen loopt niet parallel met het 

verbruik op mijn bedrijf. De zonnepanelen produceren met name in de zomer en 

overdag, terwijl ik het grootste deel van de stroom voor het drogen, ventileren en 

koelen van mijn aardappels en uien nodig heb in het najaar en de winter. Ditzelfde 

verneem ik ook van veehouders m.b.t. hun stroomverbruik. Daarnaast is het met 

name in het najaar en in het voorjaar in de nacht het koudst en dat zijn de momenten 

die ik benut om de producten te koelen, maar dan is er helaas geen/weinig zon. 

Kortom in de zomer produceren de panelen stroom en in de winter hebben bedrijven 

zoals het mijne behoefte aan zelfopgewekte duurzame energie. 

Een bijkomend probleem van nog meer zonnepanelen is het probleem van de net 

congestie. Het stroomnet in de provincie zit al vol, zeker op de piekmomenten als de 

zon gelijktijdig voor iedereen hoog aan de hemel staat. Dus op de momenten dat de 

panelen optimaal produceren moeten ze vermoedelijk worden afgeschaald om te 

voorkomen dat het net overbelast wordt. 

Om bovenstaande redenen maar ook in het kader van energieneutraal produceren, 

waar de maatschappij in de toekomst naar toe wil, zou ik graag een boeren

windmolen op mijn erf willen plaatsen. Tijdens mijn onderzoek om hier gestalte aan 

te geven kwam ik er al snel achter dat dit in onze provincie een "No Go" is. Het 

huidige provinciale beleid en de daarop gebaseerde bestemmingsplannen staan 

boerenmolens toe met een maximale tiphoogte van 15 meter. Deze zijn, zoals u 

ongetwijfeld weet, economisch niet rendabel. 

In mijn zoektocht kwam ik ook uw motie (RND38) tegen waarbij u de provinciale 

staten op 29 juni 2022 verzocht om de haalbaarheid van boerenmolens te 

verkennen. Ik was verheugd dat u zich wilde inzetten voor energie neutraliteit op het 

agrarisch erf waarbij de inzet van een boerenmolen tot de mogelijkheid zou behoren. 

Met veel interesse heb ik de uitvoering van de motie "Boerenmolens" gelezen. Echter 



de conclusies op basis van deze verkenning roepen bij mij als agrarisch ondernemer 

veel vragen op. 

Ten eerste: Het advies om slechts een maximale tiphoogte van 22 meter toe te 

staan. Ik ben er benieuwd naar de haalbaarheidsonderbouwing van deze tiphoogte 

van maximaal 22 meter? 

De Provinciale staten lijken met dit voorstel tegemoet te komen aan de wensen van 

een groot aantal agrariërs in het buitengebied om middels een boerenmolen energie 

neutraal te worden. Echter naar mijn mening is dit een worst voorhouden waar we als 

ondernemers niets mee kunnen. Als de provinciale staten zich goed verdiept hadden 

in de materie, en ook de uitkomsten van het onderzoek dat LTO in de 

Noordoostpolder gedaan heeft naar de haalbaarheid van kleine windmolens erbij had 

betrokken, dan had de staten moeten concluderen dat 22 meter echt geen rendabele 

businesscase geeft. Op basis van het genoemde LTO onderzoek kan geconcludeerd 

worden dat een tiphoogte van 35 meter minimaal noodzakelijk is om tot een 

rendabele businesscase te komen. 

En ten Tweede dat boerenmolen binnen de erfgrenzen gepositioneerd moet worden. 

De op een erf vaak aanwezige windsingels en bebouwing veroorzaakt windluwte 

waardoor de businesscase in negatieve zin beïnvloed wordt. Helemaal in combinatie 

met een maximale tiphoogte van 22 meter zoals de motie voorstelt. 

Ten derde: De voorwaarden die gesteld worden voor vergunning verlening. Er dient 

namelijk een onderzoek naar natuureffecten, geluidsproductie en slagschaduw op de 

directe omgeving middels een onderbouwend advies/ onderzoek verplicht te stellen. 

Middels deze eisen neemt de kostprijs van de op te wekken energie dusdanig toe dat 

een redelijke business case m.i. nog moeilijker wordt. 

Of is de provincie voornemens subsidies te verlenen voor deze aanvraagtrajecten? 

Graag zou ik van u de uitkomsten van het haalbaarheidsonderzoek dat ten 

grondslag ligt aan de conclusies van de motie ontvangen. 

Daarnaast wil ik u verzoeken om de conclusies van de motie te heroverwegen en 

daarbij de uitkomsten van het LTO onderzoek in de Noordoostpolder mee te nemen. 

Om vervolgens met een voorstel voor boerenmolens te komen die ook vanuit 

economisch perspectief kans van slagen heeft. De huidige motie ziet er op papier 

leuk uit maar heeft vanuit ondernemersperspectief m.i. geen realiteitswaarde 

In afwachting van spoedige beantwoording van mijn vraag verblijf ik. 

Met vriendelijke groet, 


